
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 26. januar 2021

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Samrådsspørgsmål BH
Ministeren har forsøgt at tørre ansvaret om den manglende brug af kviktest over på
kommunerne, jf. Politikens artikel 22/1-21: ”Vrede borgmestre: ”Ministeren har smidt os
under bussen”. Til det har Jacob Bundsgaard, formand for KL, udtalt til Politiken ”Justits-
ministeren kommer med en slet skjult kritik af kommunerne, som ikke er rimelig. Der er
borgmestre, som kunne tænke sig at bruge endnu større ord, end jeg gør her; kommuner,
der har efterspurgt lyntests og fået at vide, at det var der ikke kapacitet til” (Artikel i
Politiken 21/1-21: ”Eksperter: Myndighedernes nøl og advarsler mod kviktests har kostet
liv”). Kan ministeren bekræfte, at der har været kommuner, som der har fået af vide, at
der ikke har været ledig kapacitet? Og kan ministeren redegøre for, om det er fortsat er
ministerens synspunkt, at det er kommunerne, og ikke regeringen, som er skyld i den
manglende udnyttelse af testkapaciteten?
https://politiken.dk/indland/art8075916/%C2%BBMinisteren-har-smidt-os-under-bus-
sen%C2%AB
https://politiken.dk/indland/art8072336/Myndighedernes-n%C3%B8l-og-advarsler-mod-
kviktests-har-kostet-liv

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Larsen (KF).

På udvalgets vegne
Jane Heitmann
formand
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